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中文摘要:

      目的: 建立稚儿灵颗粒的质量控制标准。 方法: 采用薄层色谱法对方中白术、功劳木进行定性鉴别,采用高效液相色谱

法测定陈皮中橙皮苷含量。 结果: 薄层色谱鉴别专属性强,阴性对照无干扰,重复性良好;橙皮苷在0.12～0.60 μg呈良好的线

性关系(r=1.0),平均回收率为99.90%,RSD 1.073%(n=6)。 结论: 该法简便、可靠、专属性强,可用于稚儿灵颗粒的质量控制。

英文摘要:

      Objective: To establish the quality standards for Zhierling Granules. Method: Rhizoma Atractylodis 

Macrocephalae and Leatherleaf Mahonia were identified by TLC. The content of hesperidin in Pericarpium Citri 

Reticulatae was determined by HPLC. Result: The method of TLC was highly specific with good reproducibility, 

the negative control without interference. The linear range of hesperidin was 0.12-0.60 μg (r=1.0). The average 

recovery rate was 99.90% and RSD was 1.073% (n=6). Conclusion: The method is simple, accurate and suitable for 

the quality control of Zhierling Granules.
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